
 

 

 

Beretning for 2022 fra den Ældre- og Sundhedspolitiske arbejdsgruppe i 

Distrikt 4  

 

 

Arbejdsgruppen udgøres af følgende: 

Jenny Beck 

Peter Ried Larsen 

John Erling Iversen 

Jytte Elkjær Hedegaard, distriktskoordinator. 

 

Vi holdt i 2022 2 arbejdsgruppemøder hhv. 28. februar (planlægning af temadagen) og 3. 

oktober evaluering. 

 

Ved årsmødet 2022 fortalte vi om vores udfordringer i forbindelse med en temadag om 

patienttransport. Temadagen, der var planlagt til afholdelse i september 2021, måtte af flere 

grunde aflyses. Derfor gik vi i gang med at overveje indholdet og udvide målgruppen, til alle 

frivillige med interesse i området. 

 

21. september 2022 blev temadagen gennemført med 37 tilmeldte fra 11 lokalafdelinger og 

distriktsledelsen. 

Temadagen havde 2 formål: 

− at blive klogere på de mange regler i forbindelse med patient-/personbefordring 

− at samle eksempler og kommentarer til det tværregionale udvalgsarbejde, der var 

sat i gang. 

 

Fra Sydtrafik holdt Gitte Berndsen og Siri Højgaard Jørgensen et oplæg om de 

fællesregionale aftaler og regler for kørselsordninger: 

• Flextur 

• Handicapkørsel 

• Kommunal kørselsordning 

• Siddende patientbefordring 

Oplægget gav et godt overblik over de 4 transportformer. Der var livlig debat og stor 

spørgelyst. 

Oplægsholderne henviste endvidere til Flextrafiks hjemmeside, hvor reglerne kan læses. 

 



Tina Hosbond, ældrepolitisk konsulent i Frivilligafdelingen i Ældre Sagen holdt oplæg om, 

hvordan regler og lovgrundlag om patienttransport er. I den henseende modtager Ældre 

Sagens mange henvendelser fra medlemmerne. Ældre Sagens holdning er, at mange af 

reglerne er forældede og man arbejder for tidssvarende regler. 

 

Efter frokost var der gruppedrøftelser, hvor der blev sat fokus på oplevede problemer i 

forbindelse med de forskellige former for transport. Der kom mange eksempler og 

spørgsmål ud af drøftelserne. 

Afrapporteringerne fra grupperne blev sammenskrevet og sendt til Tina Hosbond til videre 

foranstaltning.  

Vi anmodede om en tilbagemelding om, hvad der videre sker i sagen og om der var 

kommet svar på henvendelsen. 

Svaret skulle sendes til formanden for det Regionale Sundhedsudvalg, drøftes og 

videresendes til Sundhedsbrugerrådet. 

 

Herefter orienterede Tina Hosbond om det ældrepolitiske arbejde med projekt ”Fokuseret 

Indsats” og om arbejdet med den nye ældrelov. 

 

På evalueringsmødet besluttede vi, at vi ville udbyde en temadag den 2. maj 2023 om 

Ældrelov og Sundhedsreform. Eftersom der ikke var sket noget i forbindelse med Ældrelov, 

valgte vi at udskyde den del af temadagen til senere og koncentrere os om, 

Sundhedsreform, sundhedsklynger m.v. 

 

 

På arbejdsgruppens vegne 

Jytte Elkjær Hedegaard  

21-03-2023 

 

 

 

 


